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Protokół Nr XXX/17 

z XXX posiedzenia Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 22 lutego 2017 roku 

Posiedzenie Sesji trwało od godziny 1004 do godziny 1055, oraz od godziny 1108 do godziny 1240 w sali 

dolnej Gminnego Ośrodka Kultury w Wydminach. Posiedzenie XXX Sesji Rady Gminy Wydminy 

prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, Zastępcę 

Wójta Marię Dolecką, Stanisława Tołwińskiego, organizatora Air Show w Giżycku, Jarosława Berezę, 

prezesa OSP, Sekretarz Alinę Romanowicz, Skarbnik Krystynę Truchan, dyrektorów jednostek, 

sołtysów, wszystkich gości i radnych dziękując za przybycie i otworzyła obrady XXX sesji Rady Gminy.  

Ad. 2 

Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato na sekretarza powołała Radnego Leszka Pałdynę, na co ten 

wyraził zgodę. Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego 

składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, wobec czego 

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Przewodnicząca Rady Gminy 

Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wniosków formalnych i pytań brak. Następnie poprosiła o zabranie głosu Pana Stanisława 

Tołwińskiego, prezesa Aeroklubu Krainy Jezior. 
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Stanisław Tołwiński podziękował za zaproszenie na sesję Rady. Następnie podziękował 

za zaangażowanie gminy i OSP w Wydminach w organizację Mazury Air Show i wręczył Wójtowi 

Radosławowi Królowi dyplom za pomoc w organizacji w/w, a Prezesowi OSP w Wydminach 

Jarosławowi Berezie, certyfikat partnera logistyki dla OSP w Wydminach. 

Wójt Radosław Król: Jak będzie możliwość, to będziemy tą dobrą współpracę kontynuować.  

Ad. 3  

Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy Wydminy.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły wnioski dotyczące tego 

protokołu. Czy w dniu dzisiejszym ktoś chce złożyć jakieś wnioski? 

Brak wniosków. 

Protokół z XXIX posiedzenia Komisji został poddany pod głosowanie: 

ZA: 10 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Protokół został przyjęty. 

Ad. 4 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie  z pracy Wójta  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Radny Adam Szpak: Trochę więcej o świetlicy w Mazuchówce, tam nabór był na pracownika. Co roku 

musi być nabór? 

Wójt Radosław Król: Nie. Jest to w kompetencji wójta. W tym roku był nabór, ale żadna osoba  nie 

spełniła wymogów formalnych.  

Radny Adam Szpak: Świetlica będzie zamknięta? 

Wójt Radosław Król: Nie. 

Radny Waldemar Samborski: Było spotkanie ze starostą w sprawie dróg. Czy jakieś decyzje zostały 

podjęte? 
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Wójt Radosław Król: Tak. Starosta nalegał na wsparcie budowy drogi do Rant. Oczekuje wsparcia ok. 

250 tys. zł. Dopóki realizujemy własne inwestycje drogowe, taki udział we wspólnej inwestycji jest 

niemożliwy. Zainteresowaliśmy starostę drogą do Szczepanek, bo ona jest pilniejsza w wykonaniu.  

Radny Waldemar Samborski: Pani Wójt odbyła spotkanie w sprawie szpitala? Będzie ten szpital? 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: W spotkaniu uczestniczyli wszyscy wójtowie, starosta i syndyk szpitala. 

Kontrakt z NFZ został podpisany. Szpital boryka się z problemami kadrowymi, ze względu na wysokie 

wymagania finansowe lekarzy. Głównym tematem spotkania była konieczność pilnego zakupu sprzętu 

medycznego, stąd starostwo zwróciło się do samorządów o pilne przekazanie pieniędzy, jak to było 

ustalone w budżetach gmin. Koszty dla gmin to 6 zł od mieszkańca.  

1034 Radna Elżbieta Januszkiewicz dotarła na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 

13 radnych). 

Dalej Z-ca Wójta Maria Dolecka: Odnośnie spotkania z Panią Marią Dudala. Mówiliśmy o szkoleniach 

z języków obcych (niemiecki, angielski, francuski) dla osób z wykształceniem średnim, a dla osób 

powyżej 50 roku życia z wykształceniem wyższym. Zajęcia są bezpłatne. Musi się zebrać co najmniej 10 

osób.  

Radny Adam Szpak: Dlaczego z wykształceniem średnim? Co to za wykluczenie? A jak ktoś ma 

ukończoną zawodówkę, to nie może? 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Maksymalnie średnie. 

Radny Adam Szpak: Jeżeli droga w Rantach jest bardziej uczęszczana, niż w Gajrowskich, to dlaczego 

budujemy od podstaw w Gajrowskich, a nie dołożymy się do Rant? 

Wójt Radosław Król: Pozwolę sobie na koniec sesji odpowiedzieć. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Chciałabym podziękować dyrektor ZS w Gawlikach 

Wielkich, Pani Annie Skrypoczce za umożliwienie młodzieży udziału w lekcji historii na cmentarzu w 

Orłowie. Za to samo dziękuję również dyrektor ZSO w Wydminach, Pani Elizie Szwed. 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wydminy na lata 2017-2027. 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 
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Brak pytań.  

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2017 r. 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Zmniejszyła się subwencja oświatowa dla gminy. Dlaczego aż tak 

bardzo? 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Na komisji była o tym mowa i Pani była na komisji. Mamy o 67 uczniów 

mniej. Z racji tego, że w planach byli 5-cio latkowie, a obowiązek szkolny jest dla 6-cio latków. 

Subwencja jaka była wprowadzona do budżetu obejmowała 5-cio latki, a po weryfikacji w związku z 

powyższym zmniejszyła się o 550 tys. zł. 

Wójt Radosław Król: Jest 67 uczniów mniej fizycznie. A około 60 uczniów zostało policzone podwójnie. 

Czyli w sumie mamy ponad 100 uczniów mniej. 

Brak innych pytań.  

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 

Giżyckiego. 

Wójt Radosław Król: Przygotowaliśmy uchwałę dotacji dla powiatu w kwocie 40 128 zł. To wychodzi 6 

zł od mieszkańca. Wszystkie gminy się dołożyły i razem z powiatem zebraliśmy ok. 500 tys. zł. Pozwoli 

nam to lepiej wyposażyć szpital. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Na półrocze poprosilibyśmy Pana Starostę, żeby zgodnie 

z umową przedstawił szczegóły ile pieniędzy wpłynęło i co za to zostało kupione. 

Radny Adam Szpak: Co to się stało, że nagle wszyscy zgadzają się dać pieniądze na szpital, a 

w listopadzie był opór? 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy są jeszcze pytania dotyczące uchwały? 

Brak innych pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego prowadzonej w formie 

opiekuńczej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wydminach. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Działa ognisko wychowawcze. Dotychczas nadzór sprawował pełnomocnik 

Wójta do spraw alkoholowych. Ponieważ sprawami rodziny zajmuje się GOPS, uznaliśmy, że nadzór 

merytoryczny nad działalnością tej placówki będzie sprawował GOPS, który i tak ściśle współpracuje z 

pełnomocnikiem. 

Brak pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 9 i Ad. 10 omawiane wspólnie. 

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie powołania Klubu Integracji Społecznej w Wydminach i powierzenia 

jego prowadzenia Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Wydminach oraz 

AD. 10 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu konkursowego pn. „Klub 

Integracji Społecznej w Wydminach” w ramach Osi priorytetowej 11 włączenie społeczne, 

Poddziałanie 11.01.01 Aktywizacja społeczna i zawodowa osób wykluczonych oraz zagrożonych 

wykluczeniem społecznym - projekty konkursowe  w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Klub Integracji Społecznej to jednostka przeznaczona dla osób długotrwale 

bezrobotnych. Jego celem jest umożliwienie powrotu bezrobotnych na rynek pracy. Ad. 10 to taka 

uchwała jest potrzebna, żeby uzyskać środki zewnętrzne. 

Brak pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE  Ad. 9:  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wójt Radosław Król: Dołożę informację, że projekt jest trzyletni.  Opracowany przez kierownictwo 

GOPS-u. Wartość projektu 1 mln zł. 

Brak pytań. 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE  Ad. 10:  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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1055 – 1108 przerwa w obradach sesji. 

1055 Radna Renata Bakun opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 12 radnych). 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wydminy w 2017 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy koszty będą na takim poziomie jak w roku ubiegłym? 

Skarbnik Krystyna Truchan: Tak. 

Radny Adam Szpak: Od maja będzie czipowanie? 

Wójt Radosław Król: Tak. 

Radny Adam Szpak: W jakich wsiach to będzie? 

Wójt Radosław Król: W całej gminie.  

Kierownik Referatu Komunalnego Beta Witkowska: Na komisji omawialiśmy program. Uchwała się 

niewiele zmieniła. Dochodzi czipowanie zwierząt. Jest to sposób na zapobieganie bezdomności. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Czipowanie będzie przy okazji szczepienia psów.  

Radny Adam Szpak: Lekarz weterynarii nie ma obowiązku czipowania. Musi być jakaś umowa z gminą. 

Kierownik Referatu Komunalnego Beta Witkowska: Będzie i przy szczepieniu będzie czipowanie. Jak 

ktoś indywidualnie będzie szczepił u weterynarza, to musi się zgłosić do gminy po zlecenie czipowania. 

Brak innych pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Wydminy. 

Wójt Radosław Król: W momencie przystąpienia do związku śmieciowego podjęliśmy uchwałę w 

sprawie porządku, która została w części uchylona przez wojewodę. Po wypracowaniu przez wszystkie 

gminy wspólnego regulaminu, przedstawiamy go państwu do uchwalenia. Ten regulamin jest 

kompletny i tożsamy z regulaminami innych gmin. 

Brak pytań. 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 10 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Wczoraj na komisjach Pani Elżbieta Sosnowska 

dostarczyła państwu drugi projekt uchwały, gdzie został dodany jeden punkt. Od wczoraj obowiązuje 

nowy projekt. 

Wójt Radosław Król: Jest to korekta autora, więc wnoszę o autopoprawkę w stosunku do projektu. W 

tym celu było spotkanie z kuratorem. Jest uchwałą intencyjna i będzie jeszcze opiniowana przez związki 

zawodowe.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Ta poprawka dotyczy czego? 

Wójt Radosław Król: Poprawka dotyczy uzasadnienia. Chodzi o wykreślenie ostatniego akapitu „Zespół 

Szkół Ogólnokształcących w Wydminach i Zespół Szkół w Gawlikach Wielkich stają się z dniem 1 

września 2017r. ośmioletnimi szkołami podstawowymi, w których do dnia 31 sierpnia 2019r. będą 

prowadzone klasy obecnego gimnazjum”. To co Pani Elżbieta Januszkiewicz zgłosiła. 
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Radny Waldemar Samborski: Wczoraj na komisji budżetowej wstrzymałem się od opiniowania, gdyż 

kolejny raz jest podejmowana na górze ustawa, a później jest przedkładany projekt dla rady gminy. 

Żeby podjąć taką decyzję chcę poznać opinie nauczycieli i rady rodziców. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Zostaliśmy wybrani na radnych, żeby wykonywać swoje 

obowiązki. Jak są zmiany w oświacie, to zawsze są wątpliwości. Jest ustawa i musimy dostosować swoje 

szkoły do niej. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Tak rozumując, możemy spytać po co nam podatki, jak jest ustawa. Każdy 

radny głosuje zgodnie ze swoim sumieniem. 

Wójt Radosław Król: W przypadku naszej gminy, gdzie ustawodawca przewiduje wygaszanie szkół. 

U nas wiele się nie zmienia, bo nie mamy gimnazjów w oddzielnych budynkach. Utrzymujemy oddziały 

przedszkolne, utrzymujemy filie szkół. Za dwa lata gimnazja zostaną wygaszone.  

Radny Waldemar Samborski: Ja nie chcę oceniać, czy to jest dobre, czy złe. Ja chcę powiedzieć, że jeżeli 

jest ustawa, to dlaczego mam jeszcze podejmować uchwałę? 

Radny Leszek Pałdyna: Moje zdanie jest takie, że jak są ustawy centralne, to nie powinno być uchwał 

gminnych. To spychanie odpowiedzialności.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Interesuje mnie nazwa szkoły od 1 września. Czy to będzie szkoła 

podstawowa, czy zespół szkół? 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Tłumaczyliśmy na komisjach, że do nazwy jeszcze wrócimy. Na tą chwilę 

nie potrafimy tego powiedzieć. Mamy teraz zatwierdzić plan szkół. Do 1 września te sprawy  będą 

uregulowane.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Jest to uchwała intencyjna. Jeszcze do tematu będziemy 

wracali. 

Wójt Radosław Król: Jeszcze przez półtora roku będzie istniał zespół szkół. Nazwa będzie utrzymana. 

Radny Franciszek Majcher: Chciałem się odnieść do słów Radnego Samborskiego. Jeżeli chodzi o 

sprawy w oświacie, to jest tyle zmian w ciągu roku, że trzeba się do nich dostosować. Musimy 

przegłosować tą uchwałę. 

Radny Tadeusz Łukaszczuk: To jest uchwała intencyjna? 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: To jest z nazwy „projekt dostosowania”. To oczywiste że to uchwała 

intensywna. 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii, oraz Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej wstrzymała się od głosu i projekt uchwały nie był opiniowany. 



10 
 

Radny Roman Paluch: Była opiniowana, ale wstrzymaliśmy się od głosu. 

Brak innych pytań. 

GŁOSOWANIE PO AUTOPOPRAWCE UZASADNIENIA:  

ZA: 7 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 5 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przeniesienia własności nieruchomości oznaczonej nr 

geod.: 4/123 położonej w obrębie Pańska Wola. 

Wójt Radosław Król: Uchwała ma pozytywną opinię radcy prawnego i była omawiana na komisjach. 

Brak pytań. 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 10 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu. 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 15 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

1139 Radny Wiesław Dereziński opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 11 

radnych). 

Radny Adam Szpak: Porównanie drogi do Gajrowskich i drogi do Rant. Dlaczego są robione Gajrowskie. 

Powinna być robiona droga do Rant, a nie droga do Gajrowskich, gdzie czterech chłopa mieszka. 

Radny Tadeusz Łukaszczuk: Tam więcej mieszka niż czterech chłopa. Ta droga jest w fatalnym stanie. 

Od dwudziestu kilku lat nie była robiona. 
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Radny Franciszek Majcher: Ja w sprawie odpływu wody na ulicy Szkolnej, bo tam woda stoi. 

Wójt Radosław Król: Trzeba wyczyścić filtry, ale teraz ziemia jest zamarznięta. 

Radny Adam Szpak: Ja do przewodniczących komisji mam pytanie. Sprawozdania z prac komisji za 

ubiegły rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Interpelacje i zapytania są kierowane do wójta w tym 

punkcie. Jeżeli będzie chciał pan zwrócić się do przewodniczących komisji, to w wolnych wnioskach. 

Radny Adam Szpak: Rozumiem, przepraszam. Wycofuję pytanie. 

Brak innych pytań. 

Ad. 16 

Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

Wójt Radosław Król: Odpowiem Radnemu Szpakowi. Ja się wcale nie dziwię, że walczy pan o drogi w 

swoim obrębie wyborczym, bo to jest słuszne. Ale jakby pan miał wybrać pomiędzy budowaniem drogi 

do Gawlików Małych, która nigdy nie byłą robiona, a drogą do Rant, która jest asfaltowa, to myślę, że 

wybrałby pan utwardzenie drogi szutrowej, a nie łatanie dziur w asfalcie. Mówię o pewnej logice, 

żebyście państwo wiedzieli czym się kieruję w tym działaniu. Chcę powiedzieć, że do remontu drogi do 

Rant dołożyliśmy dla powiatu bardzo duże pieniądze. Powiedziałem staroście, że teraz możemy dołożyć 

do drogi do Rant 60 tys. zł, a dla starostwa to za mało. Wolelibyśmy robić drogę do Szczepanek. Jeżeli 

chodzi o drogę do Gawlików Małych, to starostwo przyjmie drogę od Lasów Państwowych. My 

jesteśmy zainteresowani przejęciem tej drogi od starostwa. Jeżeli chodzi o drogę do Gajrowskich, to 

propozycja współpracy wyszła ze strony sołectw. Dotyczy to również Siemionek i Mazuchówki. Jeżeli 

chodzi o ulicę Szkolną, to jest tam filtr ziemny, który teraz zamarzł. Wymaga on wyczyszczenia, a trzeba 

poczekać aż mróz puści. Będzie to robione na wiosnę. 

Brak pytań. 

Ad. 17 

Wolne wnioski. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Proszę o zabranie głosu Radnego Waldemara Samborskiego, w celu 

przedstawienia planu pracy komisji na 2017 rok, oraz sprawozdania z pracy komisji za 2016 rok. 

Radny Waldemar Samborski czyta sprawozdanie (sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady 

gminy Wydminy za 2016 rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
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1145 Radny Marek Naruszewicz opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 10 

radnych). 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Jak są jakieś pytania do sprawozdania, to proszę. 

Radny Adam Szpak: Pan przewodniczący czytał, że takie sprawozdanie należy złożyć do końca stycznia, 

a dzisiaj mamy 22 lutego. Druga sprawa, czy tylko te sprawy komisja miała do rozstrzygnięcia, czy 

więcej było planowane? 

Radny Waldemar Samborski: Zaplanowane były cztery zadania, jedno było niewykonane ze względu 

na zmianę pracownika. Doszło jedno zadanie tj. skarga. Sprawozdanie zostało złożone w terminie, a od 

tamtej pory sesji nie było. 

Radny Adam Szpak: To powinno być w styczniu czytane. 

Radny Waldemar Samborski: W styczniu nie było sesji. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Sprawozdanie wpłynęło w terminie, więc pana zarzut jest 

nieprawdziwy. 

Radny Waldemar Samborski: Chciałem dodać, że komisja pracuje na podstawie planu zatwierdzonego 

przez Radę Gminy. 

1201 Radna Elżbieta Januszkiewicz opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 9 

radnych). 

GŁOSOWANIE W SPRAWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDANIA:  

ZA: 8 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Radny Waldemar Samborski czyta plan pracy Komisji Rewizyjnej (plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Wydminy na rok 2017 stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

GŁOSOWANIE W SPRAWIE PRZYJĘCIA PLANU PRACY:  

ZA: 8 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Plan pracy został przyjęty. 
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Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Sprawozdania i plany pracy pozostałych komisji znajdują się w 

biurze obsługi rady. W dniu dzisiejszym dotarło do mnie pismo od dyrektora Centrum Edukacji  

Niepublicznej Wydminy, Pana Edwarda Waszaka, z prośbą o odczytanie petycji na sesji rady gminy. 

Dalej Przewodnicząca RG Grażyna Plato czyta petycję dotyczącą utworzenia przedszkola publicznego 

w Wydminach (petycja stanowi załącznik nr 8 do protokołu) bez odczytywania nazwisk podpisanych 

rodziców. 

1207 Radna Elżbieta Januszkiewicz powróciła na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 

10 radnych). 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Jeżeli chodzi o przedszkole prywatne, to zawsze mówiłam, że dzieci 

powinny chodzić do naszego przedszkola, w naszych szkołach. Warunki jakie tam panują, nie odbiegają 

od warunków jakie zapewnia prywatne przedszkole. Rodzice dzieci uczęszczających do przedszkola w 

szkole w Gawlikach Wielkich wcześniej już wystąpili do wójta, o nieprzekształcanie przedszkola 

prywatnego w publiczne. Mając warunki i kadrę nie musimy wspierać prywatnego przedsiębiorcy. 

Z klubem radnych przygotowaliśmy oświadczenie i proszę o jego przyjęcie przez radę.  

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Ogólnie nakreślę sytuację. Jak likwidowaliśmy szkoły w Zelkach i Talkach, 

powstały tam filie, żeby pozostawić oddziały przedszkolne. Aby skrócić dzieciom drogę do przedszkola. 

To rodzic decyduje, gdzie dziecko wysyła do przedszkola. Płacimy do przedszkola niepublicznego około 

500 zł za dziecko/1 miesiąc. Dofinansowujemy również dzieci w punkcie przedszkolnym. Nie widzimy 

sensu w nadawaniu przedszkolu „Słoneczna Kraina” statusu przedszkola publicznego, bo to się wiąże z 

dodatkowymi kosztami, jak również część nauczycieli straciłoby pracę. Pan dyrektor nie do końca 

szczerze rozmawia z rodzicami i może nie mają oni świadomości, że dopłacamy do tego przedszkola. 

Dopłacamy do dzieci i chcieliśmy skontrolować, jak są wydatkowane nasze pieniądze. Dwukrotnie mam 

uniemożliwiono w tym roku szkolnym przeprowadzenie kontroli. Nie dopuszczono pracowników do 

przeprowadzenia kontroli. 

Radny Adam Szpak: Ale jakieś sprawozdanie składać musi, skoro korzysta z gminnych pieniędzy? 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Widocznie uważa, że nie  musi. Dla mnie jest to sytuacja niewytłumaczalna. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Te 500 zł od dziecka, które przekazujemy przedszkolu, to 70 % 

kosztów utrzymania. Moje stanowisko, jako przewodniczącej rady gminy jest takie, że powinniśmy jako 

rada podjąć stanowisko w sprawie wypłacenia przedszkolu dofinansowania. Chcemy skontrolować, jak 

one te pieniądze wydaje. Chciałabym się w tej sprawie ze wszystkimi radnymi spotkać. Proszę tą 

sprawę przemyśleć i zaproponować termin spotkania, a ja się dostosuję. 
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Z-ca Wójta Maria Dolecka: Chciałam uzupełnić odnośnie petycji z Gawlików Wielkich. Mamy petycję 

od 276 osób dotyczącą utrzymania wszystkich czterech oddziałów przedszkolnych w szkołach w tym 

53 osób z Gawlików Wielkich. 

Radny Adam Szpak: Dopłacać i tak będziemy, czy 40 % do punktu, czy 70 % do przedszkola. Mam 

pytanie do dyrektor szkoły. Czy macie państwo takie warunki w szkole, oddzielne sale, żeby starsza 

młodzież nie miała kontaktu z przedszkolakami. Bo rozumiem, że to są dzieci od trzech lat. Czy macie 

takie warunki? Już była taka petycja, której pani przewodnicząca nie odczytała. Jeżeli chodzi o 

nazwiska, to skoro są napisane czytelnie, to nie jest to żadna tajemnica. Druga sprawa, ten pan w 

województwie gdańskim ma cztery podstawówki i trzy przedszkola. Ludzie tam na niego nie narzekają. 

To jest prywatna inicjatywa, ale wątpię, żeby któraś nasza szkoła dorównała warunkom panującym w 

tym przedszkolu. A że jest konflikt na linii wójt-ten pan, to nie moja i rady sprawa. Proponujecie tu 

jakieś oświadczenie. Jako klub macie prawo, ale ja się pod tym nie podpisuję. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Nikt pana o podpis nie prosi. 

Radny Adam Szpak: To po co mi to pani dała? Jak między klubem to żeście sobie załatwili. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Ostatni raz proszę pana o zachowanie powagi i kultury, bo w 

przeciwnym razie wyproszę pana z sesji. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Gmina i rada nigdy nie głosowały w sprawie utworzenia tego przedszkola. 

Jest to podmiot niepubliczny i nie leży to w naszej gestii.  

1223 Radny Tadeusz Łukaszczuk opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 9 

radnych). 

Radny Waldemar Samborski: Mówimy o dofinansowaniu 70% lub 100 %. Panie Adamie, a czy pan 

pomyślał o punkcie przedszkolnym? Czy pan pomyślał, że rodzice chcą tam posyłać dzieci, a 

dofinansowanie jest tylko 40 %? Dlaczego jednemu stworzyć warunki super, a drugiego pozbawić 

dofinansowania. My powinniśmy wybrać to, co dla nas jest najkorzystniejsze. Ja tego pana rozumiem, 

on dba o swoje interesy. To jego ryzyko, budować przedszkole. On zakładał, że będzie miał 100 dzieci, 

a ma mniej. Teraz próbuje naciskać na radę, a ja się na to nie zgadzam. 

1224 Radny Tadeusz Łukaszczuk powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 10 

radnych). 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Jeżeli chodzi o przedszkola w gminie, to konkurencja jest duża. I 

była to do tej pory zdrowa konkurencja. Teraz jest niezdrowa. Odmowa utworzenia przedszkola 

publicznego moim zdaniem jest decyzją słuszną. 
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1226 Radna Elżbieta Januszkiewicz opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy (na posiedzeniu obecnych 9 

radnych). 

Radny Adam Szpak: Mamy dofinansowanie 70% lub 100%. Jeżeli przedszkole będzie w szkole, to 

będziemy płacić 100% + koszty wyposażenia placówki. Ja nie widzę, gdzie tu oszczędności. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Chcę powiedzieć, że dajemy możliwość wyboru rodzicom, gdzie ich dzieci 

będą chodzić do przedszkola. Nie mieści mi się w głowie, że nie możemy skontrolować tego 

przedszkola. Nie wiemy na co idą pieniądze podatników. 

Radny Leszek Pałdyna: Chcę przypomnieć, że przed budową tego przedszkola właściciel poinformował 

radę i wójta, że nic nie oczekuje, że finanse on zabezpiecza. Jeżeli chodzi o kontrolę, to uważam że 

gmina powinna wstrzymać dotację. 

Radny Adam Szpak: Jeżeli nie możemy kontrolować jak jest prywatne, to jak będzie publiczne to 

będziemy mogli. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Jeżeli idą nasze środki, to mamy prawo kontrolować. 

Radny Adam Szpak: Jak przekazujemy pieniądze do DPS-u to mamy prawo skontrolować na co były 

wydane? 

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: Mamy prawo kontrolować zarówno przedszkola publiczne, jak i 

niepubliczne. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Była uchwała przyjęta przez radę, żeby te wydatki były 

kontrolowane. 

Radny Leszek Pałdyna: Czy jest zapis co robić jak podmiot nie podda się kontroli? 

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: Nie ma takich przepisów. Takie przepisy prawdopodobnie będą. 

Radny Franciszek Majcher: Warunki w przedszkolu i w szkołach jakie są, to każdy wie. Rodzice patrzą 

jakie jest wyżywienie i to myślę ma duży wpływ na decyzję rodziców, gdzie wyślą dzieci.  

Radny Adam Szpak: Jak jest stołówka, to słusznie, a wożenie w styropianach jedzenia jest niedobre. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato czyta oświadczenie w sprawie zajęcia stanowiska w zakresie 

pozostawienia niezmienionej sieci oddziałów przedszkolnych na terenie Gminy Wydminy 

(oświadczenie stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

GŁOSOWANIE W SPRAWIE PRZYJĘCIA OŚWIADCZENIA:  
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ZA: 8 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Oświadczenie zostało przyjęte. 

 

Ad. 17 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Porządek XXX sesji został wyczerpany w związku z tym następuje 

zamknięcie XXX sesji. Dziękuję bardzo. Sesję zakończono o godzinie 1240. 

 

       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

                 Grażyna Plato 

Protokołował: 

Piotr Kruniewicz 

 

 


